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Damseriens framtid 

 

Namn på utredning  Damseriens framtid 

Ansvariga Mia Arnöman, Eva Bergelin, Sandra Eriksson, Helena Josjö, 

Peter Lagerroos 

Period    2019-02-08 – 2019-04-10 

 

Sammanfattning 

Antalet damlag har minskat avsevärt under den senaste 10-årsperioden, något som medfört 

att det i nuläget är svårt att organisera damernas division 1 i vissa områden eftersom det blir 

för långa avstånd.  

En första enkät skickades ut till alla lag i nationella serien för damer som informerade om 

vad som händer ifall antalet lag blir för få samt föreslog alternativa åtgärder. 

Ett dambowlingupprop startades på Facebook och en förnyad enkät skickades ut. Utifrån 

dessa står det klart att damerna vill behålla division 1 men fler lag behövs. Därför föreslår 

utredningen att det inför nästa säsong skapas 6-lagsserier där det behövs samt att åtgärder 

vidtas för att rekrytera fler damer och skapa fler damlag i serien.  

 

Bakgrund 

Antalet damlag i nationella serien har stadigt minskat och under den senaste 10-

årsperioden har antalet damlag minskat från 130 till 58. Detta har framför allt fått 

konsekvenser för damernas division 1, där det i vissa områden är för få lag för att det ska gå 

att skapa ett bra serieupplägg. I diagrammet nedan visas antalet damlag i division 1 (grönt), 

allsvenskan (gult) och elitserien (orange). 
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Samtidigt har antalet licenser inte minskat i samma takt som antalet damlag, för 10 år 

sedan hade vi 4673 damlicenser mot 4068 licenser 2017–2018: 

 

 

 

Antalet damer som aktivt spelat i damlag har minskat med två tredjedelar, från 2045 till 764 

damer, medan antalet damer som aktivt spelat med herrlag har ökat från 568 till 763 damer 

under de senaste 10 åren. 

 

 

 

09/10 10/11 11/12 12/13 13/14 14/15 15/16 16/17 17/18

Antal 4673 4384 4242 4268 4307 4131 3944 4112 4068

0

2000

4000

6000

09/10 10/11 11/12 12/13 13/14 14/15 15/16 16/17 17/18 18/19

Dam i dam 2045 1737 1603 1430 1386 1215 1106 1011 906 764

Dam i herr 568 559 612 798 764 875 945 900 838 763

0
500

1000
1500
2000
2500

Dam i dam Dam i herr



 

 

Återrapportering av utredning 

Damseriens framtid 

2019-04-01 

 

 

Sida 3 (7) 

Resultat 

 

Enkät 1 

Eftersom det är så få lag i division 1 och farhågan är att trenden ska hålla i sig skickade SK 

ut en enkät till alla damlag i nationella damserien i januari 2019. Enkäten innehöll fyra 

förslag som föreningarna skulle rangordna från 1-4: 

A.  I regioner med för få lag i närområdet, placeras lagen i (herrarnas) division 3. 

B. Division 1 läggs ner och alla lag placeras i (dam)Allsvenskan 

C. ScoringOnlinematcher, båda lagen spelar samtidigt men i sin egna hemmahall. 

Förslaget kombineras med matcher där man möter varandra och det är geografiskt 

möjligt.  

D. SUL-modellen – lagen spelar i sin hemmahall när det själva passar dem. De har t ex 

två veckor på sig att spela och rapportera. 

Av 54 föreningar svarade 47 på enkäten. 16 föreningar tyckte att alternativ B var det mest 

attraktiva, 9 föreningar tyckte alternativ A och 8 föreningar tyckte alternativ C. Alternativ D 

var det minst populära förslaget.  

 

 

 

 

Dambowlinguppropet 

Samtidigt startades ett initiativ på Facebook, Dambowlinguppropet, där ca 500 damer varit 

med och diskuterat om dambowlingens framtid. I gruppen har ett femte förslag vuxit fram, 

att behålla damernas division 1 med 6-lagsserier med sammandrag. Gruppen önskade en 

förnyad enkät som innefattar alla damer och inte enbart damerna i nationella damserien. 

Vid ett möte i februari beslutade svenska bowlingförbundets styrelse att en ny enkät ska 

skickas ut och att damer ska delta i utformandet av och sammanställningen av enkäten.  

Enkät 2 
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En ny enkät skickades ut till alla föreningar som har minst en licensierad dam. Totalt har 135 

av ca 400 föreningar svarat på enkäten.  

 

Vilken serie spelar ni i? 

Elitserien 7 

Allsvenskan 15 

Division 1 27 

Nationella serien för herrar 66 

Lokal/distriktsserie 29 

Inget seriespel 11 

Totalt 135 

 

Varför spelar ni inte i nationella serien för damer? 

46 föreningar har svarat att det beror på att de är för få. Andra orsaker som nämndes var: 

långa resor, ingen damserie i Norrland, lugnare och roligare att spela med herrlag, mindre 

tjafs och mer utmanande och att klubben man spelar i ursprungligen är en herrklubb.  

 

Vad skulle kunna få er att överväga spel i nationella serien för damer? 

På frågan om vad som skulle göra att de skulle överväga spel i nationella serien för damer 

svarade föreningarna följande:  

 

Kommentarer från enkäten: Ungdomsklubb just nu, damlag på sikt. Avstånden viktiga, 

kostnadsfråga, kul möta både män och kvinnor. Önskar förnyelse i seriespelet så det blir 

intressantare. Behöver nå ut medialt med sportbowlingen, synas mer. I Norrbotten vore 

damserie med blandlag i sammandragsform med få omgångar vara intressant. Möjlighet 

dubblera och också kunna spela med herrklubb samma helg. 4-mannalag eller 6-mannalag 

lättare få ihop. Bilda damlag i mixad klubb. Trivs i herrserien. 

Vad är största anledningen till att damer slutar att bowla, och vi måste lägga ner lag? 

1. Resor. Långa resor, många resor som är dyra och tidskrävande. 

0 5 10 15 20 25 30 35 40 45 50

Vill ej spela i damserie

Hjälp att rekrytera

Färre spelhelger

Kortare resor

Vad skulle kunna få er att spela i nationella 
serien för damer?



 

 

Återrapportering av utredning 

Damseriens framtid 

2019-04-01 

 

 

Sida 5 (7) 

2. Familj. Graviditet, barn, familjebildning, att familjen och barnen prioriteras över 

bowlingen. 

3. Tid. Tiden man måste avsätta för spel. Många arbetar helger, det tar för mycket tid 

från familjen och annat, svårt att vara borta en hel helg. Lång säsong att binda upp 

sig på.  

4. Damer i herrlag. Att damer tillåts spela i herrlag. 

5. Ekonomi. Det har blivit allt dyrare att spela, både på grund av ökade kostnader i 

bowlinghallen, kostnader för material och kostnader i samband med resor. 

6. Rekrytering/för få spelare. Minskad återväxt, det kommer få nya och det ställer krav 

och tvång till spel på de som blir kvar. Få spelare skapar press att ställa upp på 

matcher hela tiden. Man får tjata på folk att ställa upp. Svårt rekrytera nya, speciellt 

tjejer. 

7. Konkurrens. Ojämna serier, stor skillnad mellan toppen och botten i serierna, stort 

glapp mellan toppskiktet och övriga. Stor skillnad mellan de olika serierna 

8. Målsättning. Olika målsättning inom laget för sin individuella bowling. Vissa saknar 

utmaning, andra känner för stor press. Material, svåra oljeprofiler. 

9. Jobb/studier. Folk generellt jobbar annorlunda tider än förut, många damer jobbar 

helger och kvällar, spelare tar ibland semester för att vi ska få ihop lag. Studier på 

annan ort, yngre flyttar vidare för studier eller jobb. 

10. Ålder. Hög medelålder, spelare lämnar för att spela pensionärsbowling. 

11. Övrigt: brist på tränare, att det saknas möjlighet att dubblera, svårt att hitta eldsjälar, 

skador, att det inte finns någon damserie i Norrland, svårt att hitta spelare på mindre 

orter, att ungdomar inte tycker det är coolt med bowling, konflikter/tjafs inom laget. 

 

Hur ser ni på möjligheten att teckna avtal, både individuella och föreningsavtal? 

 

Kommentarer från enkäten: Damer licens i damklubbar om dubblering möjlig tycker 16 st, 

Avtal förstör dambowlingen på sikt 4 st. Lättare regler önskas. Mentor för at förklara 

avtalsregler. Som i början, söka dispens om avtal. 

 

Vad tycker ni om förslaget att tillämpa 6-lagsserier i division 1? 
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Kommentarer från enkäten: Bra med kortare resor. 6-mannalag istället. 

Borta/hemma+sammandrag. Ej geografisk indelning utan efter kunnande/spelstyrka. Mer 

ekonomiskt bidrag till de som har långa resor. Tråkigt möta bara 5 lag. Rimlig kostnad vid 

sammandrag viktigt. Sammandrag gynnar ej små hallar. Kvalserie på hösten med 

omlottning till vårsäsongen. Könsneutral liga. Behåll 12 lag i Skåne. 

 

Finns det intresse av att dela lag i div 1 med en eller flera närliggande klubbar? 

34 föreningar är intresserade av att dela lag med en eller flera närliggande klubbar. 

 

Hur ser er drömserie ut?  

1. Nöjda med dagens upplägg 

2. Önskar kortare resor, max 10-20 mil 

3. Fler sammandrag 

4. Spel september till april, eventuellt börja senare i september 

5. Automatisk uppflyttning av seriesegrare till högre division 

6. Fler divisioner för jämnare serier 

7. Mixade lag/Unisexliga/få spela där man trivs bäst 

8. Kortare uppehåll 

9. Inga kval 

10. Inte kval och slutspel samma helg 

11. Spel i damserie 

12. 6-lagsserie 

13. 10-12-lagsserie 

14. Kortare säsong 

15. Inga sammandrag 

16. 6-mannalag   5-mannalag   4-mannalag 

17. Damavtal med dubblering 

18. Rak serie, inte Boss 

19. En serie på hösten och en på våren 

20. Vardagsmatcher 
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Förslag på åtgärder 

 

6-lagsgrupper i Division 1 

- I division 1 bildas grupper utefter hur det ser ut geografiskt, minst 5 och max 12-lagsgrupper.  

- En lista över anmälda lag i division 1 uppdateras dagligen på SvBF:s hemsida. 

 

Damlagsavtal Division 1 

- Möjlighet att bilda ett gemensamt lag. Grundtanke: två föreningar delar ett lag. (Om det faller 

väl ut går det att utöka med fler föreningar på sikt) 

- Båda klubbarnas namn används. 

- Olika dräkter tillåts. 

- B-lagsstatus – använda spelare fritt i föreningen. 

- Hemmamatcher: dela upp matcherna mellan de olika hemmahallarna om de har flera. 

 

Nystartsbidrag Division 1 

- Alla nya lag i division 1 får ett bidrag på 10.000 under 3 år (3.333 kr/år). Gäller nya lag 

säsongen 2019-2020. 

- Gäller lag från befintliga herr- eller damföreningar, nya föreningar eller blandlag. 

- Befintliga föreningar i Division 1 – särskilt resebidrag. 

 

Rekryteringsstöd 

- Möjlighet att söka bidrag via idrottslyftet för damrekrytering (endast upp till 25 år) 

- Vi tar fram en riktad information för att hjälpa föreningar att rekrytera nya damer.  

 

Säsongsupplägget ses över 

- Mindre uppehåll, kortare säsong, färre matchhelger. (Arbete med att se över 

säsongsupplägget pågår). 

 

Dubbleringsmöjligheten 

- Återinför damdubbleringsmöjligheten i division 1 

 

 

Förbundsstyrelsens beslutade följande på sitt möte 2019-04-09: 

 

 

- att fortsätta med Div. 1 för damer med minst 5 lags- och max 12-lagsgrupper, ska 

alltid försöka eftersträvas att de blir så lokalt som möjligt, men kan inte garanteras. 

 

- att de som delar lag kan välja B-lagstatus och kan då inte avancera uppåt, men får 

använda spelare inom föreningen.  

 

- att ge dispens för två olika klubbdräkter i damernas Div. 1 när man delar lag. 

 

- att dubbleringsmöjligheten inte ska återinföras för Div. 1 damer 

 


